
Lazăr FAUR, Consilier local – Partidul Național Liberal 

Comisia de Urbanism, Amenajarea teritoriului, Patrimoniu (2) 

Comisia de Sănătate, Familie, Muncă și Protecție Socială (4) 

 

 

În conformitate cu prevederile art. 225 alin. (2) din 

ordonanţa de Urgenţă a Guvernului nr. 57/2019 privind 

Codul Administrativ, cu modificările și completările 

ulterioare, prezint următorul  

RAPORT DE ACTIVITATE  

pentru anul 2021 

În anul 2021 Consiliul Local al Municipiului Arad s-a întrunit 

în 34 ședințe publice (12 ordinare și 22 ședințe 

extraordinare.  

În calitate de consilier local am participat la toate ședințele publice ale Consiliului 

Local al Municipiului Arad. 

Referitor la activitatea comisiilor de specialitate:  Comisia de Urbanism, Amenajarea 

teritoriului, Patrimoniu, respectiv Comisia de Sănătate, Familie, Muncă și Protecție 

Socială, comisii la care dețin calitatea de membru, am participat la 34 de ședințe din cele 

37 ședințe organizate. 

Am susținut o serie de amendamente 

privind: bugetul general de venituri și cheltuieli 

al Municipiului Arad, finanțarea Spitalului Clinic 

Județean Arad, aprobarea unor studii de 

fezabilitate și documente tehnico-economice 

pentru obiectivele de investiții din Municipiul 

Arad, aprobarea unor documentații de 

urbanism, proiecte privind asistența socială, 

amenajarea unor terenuri de joacă pentru 

copii, învățământ, reabilitarea termică și modernizarea clădirilor unor unități de 

învățământ, stabilirea numărului și cuantumului burselor școlare, proiecte privind 

îmbunătățirea eficienței energetice, suplimentarea unor fonduri necesare pentru 

susţinerea instituţiilor de cultură, etc. 

 

 

 

 



 

 

În calitate de viceprimar al Municipiului Arad am exercitat în mod curent următoarele 

atribuții: 

1.Aprobarea și semnarea unor documente administrative, astfel: 

-avizele de săpătură; 

-acordurile de ocupare a domeniului public şi privat al municipiului Arad; 

-avizele de publicitate temporară; 

-acordul/autorizaţia de acces emisă de administratorul drumului public; 

-acordul/autorizaţia de racord la utilităţi emisă de administratorul drumului public; 

-autorizaţia de funcţionare pentru activităţi comerciale; 

-autorizaţia pentru desfăşurarea activităţii de alimentaţie publică; 

-orarul de funcționare; 

-autorizaţia de  transport; 

-autorizaţii de dispecerat taxi; 

-autorizaţii de taxi; 

-avizele comisiei de sistematizare a circulației; 

-atestatul de administrator imobile; 

-carnetul de comercializare a produselor agricole; 

-atestat de producător agricol; 

-semnarea  în numele primarului,  a contractelor încheiate de Municipiul Arad, cu 

excepția celor finanțate din fonduri nerambursabile și împrumuturi externe, a declarațiilor 

și angajamentelor impuse de ghidurile și procedurile specifice acestor finanțări; 

-semnarea în numele primarului, a corespondenţei curente a instituţiei  şi  a 

răspunsurilor la petiţii (cereri, reclamaţii, sesizări sau propuneri etc), instrumentate de 

direcțiile și serviciile în  domeniile  cărora  exercită și funcția de ordonator de credite; 

 -semnarea și aprobarea cererilor de concedii de odihnă, de studii, alte 

concedii/învoiri şi compensări legale pentru personalul din aparatul de specialitate al 

Primarului Municipiului Arad, cu excepţia următoarelor categorii de personal: Secretarul 

general al Municipiului Arad, Arhitectul - şef al Municipiului Arad, directorii generali  şi 

directorii executivi, ale căror cereri vor fi semnate de Primarul Municipiului Arad și avizate 

de administratorul public;  

-exercitarea funcţiei de ordonator principal de credite; 

-am asigurat exercitarea acestei calități: verificarea și semnarea cu caracter 

permanent şi fără condiţii de limită a documentelor pe care exercitarea acestei funcţii o 

implică, în toate aspectele care privesc Direcția Tehnică, Direcția Edilitară, Serviciul 



Resurse Umane,  Biroul Salarizare, 

Serviciul Agricol, Biroul Cadastru 

extravilan, Fond Funciar, Serviciul 

Juridic, Contencios, Serviciul 

Administrație Publică Locală, Serviciul 

Public Local de Evidență a Persoanelor; 

 -am asigurat angajarea și utilizarea 

creditelor bugetare numai în limita 

prevederilor şi destinaţiilor aprobate, 

pentru cheltuieli strict legate de 

activitatea instituţiei publice şi cu 

respectarea dispoziţiilor legale; 

-am asigurat angajarea, 

lichidarea şi ordonanţarea cheltuielilor în 

limita creditelor bugetare aprobate şi a 

veniturilor bugetare posibil de încasat în 

domeniile nedelegate administratorului public;  

-am asigurat organizarea sistemului de monitorizare a programului de achiziţii 

publice şi a programului de investiţii publice; 

-am asigurat organizarea evidenţei programelor, inclusiv a indicatorilor aferenţi 

acestora în domeniile delegate în responsabilitate. 

-am semnat cereri de chemare în judecată şi de exercitare a căilor de atac, precum 

şi orice acte procedurale în litigiile în care Municipiul Arad, Consiliul Local al Municipiului 

Arad, Primăria Municipiului Arad şi Primarul Municipiului Arad au calitate de parte. 

Una dintre activitățile importante a fost cea în calitate de membru în Comisia locală 

pentru stabilirea dreptului de proprietate privată asupra terenurilor.  

2. Anul 2021 a fost anul organizării Recensământului Populației și Locuințelor de 

Probă pentru 16 sectoare din Municipiul Arad, în perioada 10-31 martie 2021. 

  În calitate de vicepreședinte al Comisiei Municipiului Arad pentru recensământul 

populației și locuințelor am participat la toate ședințele convocate și am contribuit la 

organizarea acțiunilor desfășurate cu privire la verificarea pe teren a următoarelor aspecte: 

identificarea clădirilor cu destinație de locuință, verificarea numărului administrativ și a 

tăblițelor cu denumirea străzilor și identificarea numărului de locuințe. 

 

 

 



 

3.În calitate de vicepreședinte al Comitetului Local pentru Situații de Urgență am 

participat la toate ședințele convocate și am susținut toate punctele de pe ordinea de zi. 

În anul 2021 am coordonat Strategia de  vaccinare împotriva COVID-19, în acest 

sens am asigurat: 

-înființarea unui număr de 7 centre de vaccinare pe raza Municipiului Arad, inclusiv 

supravegherea aprovizionării cu materiale medicale și încadrarea cu personal de 

specialitate,  

-am inițiat și coordonat campania de promovare a vaccinării organizând mai multe 

evenimente publice în acest sens: „Maratonul vaccinării”, „Te vaccinăm la tine acasă”, 

„Vaccin la locul de muncă” (la sediul mai multor societăți comerciale), centrele de 

vaccinare din parcările unor supermaketuri, Piața Obor, 

O acțiune de mare impact a fost și organizarea unui centru de vaccinare Drive-Thru, 

al doilea din țară, în parcarea unui supermarket din Arad.  

În activitatea de vaccinare 

am inițiat colaborări cu 

Universitatea de Vest „Vasile 

Goldiș” Arad, Crucea Roșie 

Română, asociații și fundații, 

motocicliști, bicicliști, artiști, 

sportivi, medici de familie, 

HoReCa, taximetriști, SIS-

EVENTS 

 4.Am contribuit la elaborarea proiectului bugetului general de venituri și cheltuieli 

al Municipiului Arad, buget care pune accent pe investiții în dezvoltarea și înfrumusețarea 

orașului și pe diminuarea cheltuielilor materiale și de personal. 

-În construirea bugetului am pornit de la ideea că avem o responsabilitate egală 

față de toate valorile și nevoile arădenilor, 



-Prioritar, am susținut alocarea de fonduri importante pentru sănătate, susținând 

campania de vaccinare, lucrările de reabilitare și dotare de la spitalul municipal, dar și 

studiul pentru construirea unui spital nou în municipiul nostru. Sănătatea rămâne pe primul 

loc, 

-Am susținut reabilitarea termică și renovarea școlilor din Arad, izolarea blocurilor, 

precum și intervențiile necesare pentru repararea străzilor și a căilor rutiere. În anul 

următor ne pregătim să accesăm cât mai multe fonduri europene în acest sens. 

-Clădirile istorice vor beneficia de finanțare 

bugetară pentru renovare, atât cele publice cât și 

cele aflate în proprietate privată, 

-Demararea de studii tehnice și lucrări 

pentru amenajarea malului Mureșului și a Parcului 

Eminescu, 

-Modernizarea ștrandului cu alocări 

financiare importante, 

-Finanțăm debutul proiectului de reabilitare a 

Cetății Aradului, 

-Continuăm proiectele de dezvoltare aflate 

în derulare. 

5. De asemenea, am declanșat procedurile 

de refacere a Parcului Eminescu pentru a-i reda 

farmecul de altădată și continuând cu întocmirea 

documentației pentru acest obiectiv de investiție. 

Vrem să avem un dialog și să reținem cele mai 

potrivite idei și soluții pentru scopul nostru. 

Primul pas este Workshop-ul ”Mihai Eminescu 

Park ReFresh”, unde vrem să ne întâlnim și să 

discutăm, cu idei, cu planșe, cu desene. Partenerii 

noștri în acest eveniment sunt Asociația Rubio 

ProCopilărie ProViață, Facultatea de Design 

Universității “Aurel Vlaicu” Arad, Colegiul de Arte 

"Sabin Drăgoi" Arad. 

Am inițiat refacerea zonei „La Băncuțe”  din Parcul 

Eminescu, care a devenit un loc frecventat de 

iubitorii de muzică. De asemenea, m-am preocupat 

de infrumusețarea parcurilor și zonelor verzi din Municipiul Arad. 

 



6. Atribuții permanente: 

-am participat la întâlnirile de lucru pe șantierele din Municipiul Arad: Colegiul Național 

“Elena Ghiba Birta”, Colegiul “Csiky Gergely”, Spitalul Clinic Județean – Secția ORL, 

șantierul de la Centrul multifuncțional de pe strada Tarafului, lucrările din zona străzii 

Mărului, Reconversia Funcțională și Revitalizarea Terenului din Zona Micalaca 300 și 

Transformarea lui în Zonă de Agrement și Petrecere a Timpului Liber, Fast-parkuri (str 

Prof. Dr. Aurel Ardelean - Pădurii), lucrările de refacere linii și modernizare a stațiilor de 

tramvai de pe strada prof. univ. dr. Aurel Ardelean, 

-reabilitarea termică a blocurilor de pe B-dul Revoluției nr. 26-38 și str. Ștefan Augustin 

Doinaș, prioritatea noastră fiind închiderea urgentă a balcoanelor și finalizarea lucrărilor la 

acoperiș  

-am verificat stadiul lucrărilor la Centrul multifuncțional pentru persoane din zone urbane 

marginalizate, situat pe strada Ioan Flueraș, nr. 28,  

-m-am preocupat de continuarea și finalizarea lucrărilor de investiții la: Spitalul Clinic 

Județean Arad – Secția Urologie, Secția Generală Chirurgie 2 și dotarea cu aparatură 

medicală a acestor secții, am deblocat și finalizat lucrările la blocul operator,  

-am efectuat mai multe vizite de lucru la unele unități de învățământ din Municipiul Arad 

pentru reabilitarea termică și modernizarea clădirilor în vederea depunerii de cereri de 

finanțare pentru accesarea de fonduri din Planul Național de Redresare și Reziliență: 

Școala Gimnazială “Aron Cotruș”, Colegiul Național “Vasile Goldiș”, Liceul Teoretic ”Adam 

Muller Guttenbrunn”, Liceul Național de Informatică, Amenajare Campus Preuniversitar 

Tehnologic, Liceul cu Program Sportiv, Liceul Tehnologic de Industrie Alimentară, Teatrul 

de Marionete, Grădinița cu Program Normal “Mugurel”.   

Am participat la o primă consultare publică în cadrul procedurilor de realizare a 

noului Plan Urbanistic General al Municipiului Arad. Mizăm pe un dialog amplu cu 

specialiștii și cu toți cei interesați de realizarea unui PUG care să reglementeze și să 

susțină dezvoltarea urbanistică a municipiului nostru în următorii ani. 



Împreună cu conducerea 

Spitalului Clinic Județean de Urgență 

Arad, DSP Arad și colegi din primărie, 

am analizat un proiect deosebit de 

interesant care propune o soluție pe 

următorii 30 de ani pentru infrastructura 

spitalicească arădeană.  

Îmbinând trecutul cu viitorul, patrimoniul 

arhitectural cu imobile moderne, nou 

construite, acest proiect oferă o 

perspectivă estetică și funcțională 

inclusiv asupra incintei spitalului municipal, parte din Spitalul Clinic Județean de Urgență 

Arad. Vom continua dezbaterea acestui proiect cu opinia publică, specialiștii din domeniu 

și factorii decizionali din comunitatea noastră.  

Scopul final este reabilitarea spitalelor arădene și construirea unor unități spitalicești noi, 

la standardul zilelor noastre. 

Am participat la elaborarea și aprobarea documentației pentru obiectul de investiție 

“Drum expres Arad-Oradea”.  

Două dintre avanatejele Municipiului Arad pentru acest proiect sunt: pentru nodul 

din apropierea Zonei Industriale Vest primăria intenționează construirea unui drum de 

legătură cu municipiul Arad, conectând astfel direct zona industrială cu șoseaua de mare 

viteză. Nodul din apropierea localității Șofronea va permite accesul pe drumul expres de 

pe DN 79 și de pe viitorul inel de centură al Aradului, preconizat să fie construit dinspre 

Vladimirescu de către Consiliul Județean Arad, drumul expres va elimina circulația 

autovehiculelor de mare tonaj din cartierul Gai. 

 



M-am preocupat și am pornit o renovare a 

Adăpostului public de câini de pe Calea 

Bodrogului dispunând refacerea  adăpostului și 

îmbunătățirea condițiilor de trai ale câinilor din 

adăpost. 

In luna iulie am organizat o expoziție 

canină cu adopție la Adăpostul public de câini  

Am coordonat intervențiile la situațiile 

problematice:  

-incendiul de la groapa de gunoi - ca de 

fiecare dată, pompierii s-au mobilizat exemplar. 

Mulțumim ISU Arad, Ineu, Curtici, dar și 

pompierilor voluntari din Pecica, Curtici, 

Sofronea, Zădăreni! Au venit imediat în ajutor, au 

încărcat și au transportat pământ, dar și apă, 32 

de utilaje de mare tonaj de la operatori economici 

din zonă. Mulțumim SylcConTrans, PORR, 

Salubritate Deva, Mambo, Profi Beton! Apreciem 

că FCC și colaboratorii lor au muncit din greu și 

au probat o bună organizare. Majoritatea dintre 

cei de mai sus rămân pe baricade, pentru a pune 

locul în siguranță.  

-fenomenele meteorologice extreme din luna iunie când furtuna a lovit puternic 

orașul nostru unde copacii smulși din rădăcini blocau căile de acces. Am acționat 

împreună cu echipele de intervenție pentru îndepărtarea resturilor vegetale din zonele 

afectate și reluarea traficului în zonele blocate. 

Am avut în vedere și acțiunile care țin de salubrizarea orașului, pregătirea pentru 

iarnă a utilajelor și materialelor pentru intervenție, pe timp de iarnă. Am verificat, la fața 

locului, dacă utilajele sunt funcționale și dacă cele peste 2600 de tone de sare și nisip sunt 

la dispoziție.  

Am organizat întâlniri cu cetățenii din Municipiul Arad: 

-cartierul Aurel Vlaicu, Aradul Nou, str. Pădurii pentru a căuta împreună soluții la 

problemele semnalate,  



-pe cinci dintre străzile unde se execută lucrări de reparații în municipiul Arad, 

găsind lucruri bine sau mai puțin bine 

făcute (Aleea Agnita, Episcopiei). 

Întâlniri cu societatea civilă: 

 -inițiatorii Rețelei Solidarității, 

creată pentru a ajuta arădenii aflați în 

dificultate cu alimente, materiale 

sanitare, îmbrăcăminte și suport 

psihologic.  

M-am preocupat de procedura de 

reabilitare a fațadelor, pentru a-i stimula 

pe cetățeni la renovarea fațadelor, proces 

care s-a lansat vizibil în anul 2021. 

Apreciem implicarea asociațiilor de 

proprietari care fac eforturi financiare și se străduiesc să reabiliteze fațadele clădirilor 

istorice. Suntem partenerii lor și îi 

invităm să căutăm împreună soluții 

pentru fiecare clădire istorică aflată în 

suferință! 

De asemenea, am avut întâlniri 

cu reprezentanții administrației 

centrale:  

-întrevedere cu Premierul Florin Cîțu,  

care a prezentat la Arad posibilitățile 

de finanțare europeană pentru 

proiectele de dezvoltare din următorul ciclu bugetar și procedura de accesare a fondurilor 

europene. 

- domnul Attila Cseke, Ministrul 

Lucrărilor Publice, Dezvoltării și 

Administrației, am discutat despre:   

-termoficarea municipiului și 

investițiile pentru modernizarea 

capacității de producție și distribuție, 

inclusiv situația Aradului care nu a 

mai primit în ultimii ani fonduri 

guvernamentale; 



-lucrările pentru amenajarea cu utilități și asfaltarea ultimelor străzi de pământ din Arad; 

-necesarul de fonduri pentru modernizarea infrastructurii școlare; 

-construcția de creșe în municipiul nostru; 

-continuarea investițiilor în construcția de baze sportive - săli și terenuri de sport; 

-descentralizarea administrației publice locale; 

-reformarea procedurilor de achiziții publice; 

-continuarea programelor guvernamentale de susținere a investițiilor în infrastructura 

locală. 

 

- reprezentanții Ministerului 

Apărării Naționale cu privire la 

Cetatea Aradului privind 

modalitățile prin care să 

preluăm Cetatea Aradului 

pentru a fi reabilitată și 

introdusă în circuitul civil 

turistic. Este un proiect de 

amploare, care va solicita 

soluții și resurse semnificative, 

dar ne dorim foarte mult să se 

materializeze.  

 

-doamna Oana Ursache, 

secretar de stat la 

Departamentul pentru 

Românii de Pretutindeni. 

Împreună cu Bulbuc Ionel, 

vicepreședintele Consiliului 

Județean Arad, prof.dr. 

Antoniu Martin și Lucian Nicu 

Cazacu, am discutat despre 

relațiile pe care vrem să le 

reluăm cu comunitățile 

românilor din țările învecinate 

 

-domnul Ludovic Orban, Președintele Camerei Deputaților referitor la problema 

parcărilor din municipiu, 

https://www.facebook.com/bulbuc.ionel?__cft__%5b0%5d=AZV4-KNKpnugg-IWd86rv7P_vXSJthEC9BT58mIR0NeRpVjbazn3r2J95vgRHKdWNafe9k2PILGZxA9OneRl94zz-8oIENejpysNdE8Wr2dxwZSyoVmxGLlgxI25VquENfr-c84F2EygwfqinBEwMI2kNxQP4riPfuTw4ARs6QslcqZaH4M13PwiTgTcVUdZ6iY&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/antoniu.martin.5?__cft__%5b0%5d=AZV4-KNKpnugg-IWd86rv7P_vXSJthEC9BT58mIR0NeRpVjbazn3r2J95vgRHKdWNafe9k2PILGZxA9OneRl94zz-8oIENejpysNdE8Wr2dxwZSyoVmxGLlgxI25VquENfr-c84F2EygwfqinBEwMI2kNxQP4riPfuTw4ARs6QslcqZaH4M13PwiTgTcVUdZ6iY&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/cazacu.n.lucian?__cft__%5b0%5d=AZV4-KNKpnugg-IWd86rv7P_vXSJthEC9BT58mIR0NeRpVjbazn3r2J95vgRHKdWNafe9k2PILGZxA9OneRl94zz-8oIENejpysNdE8Wr2dxwZSyoVmxGLlgxI25VquENfr-c84F2EygwfqinBEwMI2kNxQP4riPfuTw4ARs6QslcqZaH4M13PwiTgTcVUdZ6iY&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/cazacu.n.lucian?__cft__%5b0%5d=AZV4-KNKpnugg-IWd86rv7P_vXSJthEC9BT58mIR0NeRpVjbazn3r2J95vgRHKdWNafe9k2PILGZxA9OneRl94zz-8oIENejpysNdE8Wr2dxwZSyoVmxGLlgxI25VquENfr-c84F2EygwfqinBEwMI2kNxQP4riPfuTw4ARs6QslcqZaH4M13PwiTgTcVUdZ6iY&__tn__=-%5dK-R


Am participat la evenimentul „Gala Recunoștinței Medicale”- Săvârșin, 2021 

organizat de DSP Arad, eveniment la 

care a participat și domnul colonel dr 

Valeriu Gheorghiță, șeful Campaniei de 

vaccinare.  

 

Activități culturale:  

-Ziua Turismului Arădean, 

-Parcul Mihai Eminescu, la 

băncuțe. 

-O seară minunată alături de 

prieteni, Marcel Pavel și artiștii 

filarmonicii arădene la Basilica Maria 

Radna, 

 -debutul zilelor culturii sârbe la Arad 

– Primăria Municipiului Arad – Sala 

Ferdinand, 

-lansare de carte – Primăria 

Municipiului Arad - Sala Ferdinand - 

volumul "Pediatrie în pandemie", ediția a II-

a, 

-evenimentul organizat de Consiliul 

Județean Arad – inaugurarea Sălii Marii 

Uniri, care și-a recăpătat strălucirea de 

odinioară. 



Mi-am exercitat atribuțiile de ofițer de stare civilă: 

 

 

 

 

Lazăr FAUR, consilier local/viceprimar 

 

 

 

 

 


